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Příloha č. 1 k materiálu Zpráva o činnosti Svazu v období mezi X. a XI. Sněmem 

Činnost odborných komisí a pracovních skupin 
Předsednictva Svazu v roce 2007

Bezpečnostní komise se zabývala financováním jednotek sborů dobrovolných hasičů, které je zejména ze strany malých obcí 
velmi svízelné. Problém je s technickým vybavením příslušníků jednotek, se zajištěním jejich zdravotní péče, odborné přípravy a 
pochopitelně také s úhradou mezd. Komise proto doporučila zpracovat novelu zákona o požární ochraně, na jejímž základě by 
obci byl poskytován státní příspěvek na povinnosti v souvislosti se zřízením jednotek požární ochrany vymezené v § 29 zákona. 
Dále se komise věnovala postavení městské policie, jež z důvodu malého množství státních policistů je mnohdy nucena suplovat 
jejich práci. Připomínkovala v tomto duchu také návrh zákona o Policii ČR. Podle tohoto návrhu by např. na městskou policii měl 
přejít dozor nad průběhem sportovních utkání, převoz osob na záchytku atd. Tomuto zákonu bude i v následujícím roce věnová-
na zvýšená pozornost. V zorném poli komise zůstal i Program prevence kriminality na místní úrovni – program Partnerství na léta 
2008-2011, který nově připouští vstup krajů do tohoto programu. To by mělo přinést posílení prevence, možnost tvorby vlastní 
krajské metodiky a navýšení finančních prostředků na sociologické šetření.
Předseda Ing. Ladislav Kryštof, starosta Uherského Brodu

Bytová komise projednávala problematiku komunálního příspěvku na bydlení sociálně slabším nájemníkům v bytech s deregu-
lovaným nájemným. Tímto příspěvkem by mohly obce a města kompenzovat pomoci svým občanům, kterých se dotklo navýšení 
nájemného v souvislosti s účinností zákona o deregulovaném nájemném. Hranice komunální sociální potřebnosti by měla být 
stanovena výše než podle zákona o životním existenčním minimu, a to o nárůst nájmu přiměřeného bytu, cca 70 m2 pro čtyřčlen-
nou rodinu. Tento způsob pomoci využila např. městská část Praha-Letňany, kde max. výši příspěvku stanovili na 500 Kč. Další 
aktivity komise nevyvíjela. Dlouholetý předseda komise Josef Dobrý na svoji funkci rezignoval, jeho nástupce prozatím nebyl zvolen.

Dopravní komise se v uplynulém roce věnovala věcnému záměru legislativních změn v oblasti veřejné dopravy. Zejména oblast 
financování a sdružování finančních prostředků na městskou hromadnou dopravu je pro města stěžejní otázkou. Při vyhodno-
cení Dopravní politiky za rok 2007 členové komise poukázali na absenci jakékoli zmínky o cyklistice a při úvaze o zpoplatňování 
silnic II. a III. třídy upozornili na vynětí městské hromadné dopravy z povinnosti. Projednávala se také „chodníková novela“, která 
vzbudila velkou pozornost přenesením dosavadní povinnosti vlastníků nemovitostí k úklidu chodníků na obce a kterou Dopravní 
komise jednoznačně odmítla. Podle ní vede k narušení dosavadní solidarity a zájmu občanů o věci veřejné. Předmětem jednání 
byla i problematika dotačních titulů Státního fondu dopravní infrastruktury. Komise konstatovala, že finanční obnos je dostateč-
ný, ale obce ho plně nevyužívají. Intenzivně se věnovala problematice BESIP.
Předseda Ing. Miroslav Šenkýř, náměstek primátorky Zlína

Energetická komise se v průběhu celého roku pokoušela řešit neuspokojivou spolupráci s ministerstvem průmyslu a obchodu 
při zapojování Svazu do tvorby energetické legislativy. Špatná komunikace se projevila zejména při projednávání energetického 
zákona a zákona o hospodaření energií. V energetickém zákoně komise požadovala především zavedení povinnosti provozo-
vatele distribuční soustavy zřizovat plynovodní a teplovodní přípojky do 50 m na své náklady, obdobně jako je tomu u elektric-
kých přípojek, a objasnění stanovení výše připojovacích poplatků, která podle názoru komise neodpovídá skutečným nákladům. 
Pozornost komise byla dále věnována dořešení plošné plynofikace obcí financované z dotací Státního fondu životního prostředí a 
změna metodiky pro vracení části dotace v případě nenaplnění požadovaného počtu aktivních plynovodních přípojek. Praktické 
seznámení se s využíváním obnovitelných zdrojů energie bylo předmětem výjezdního zasedání v rakouském Linzi. 
Předseda Zdeněk Mráz, místostarosta Třeboně

Finanční komisi zaměstnávala ponejvíce novela zákona o rozpočtovém určení daní. Vyjednat svazovou pozici k této právní nor-
mě mezi všemi komorami nebylo vůbec jednoduché. Hlavní požadavky Svazu byly ale nakonec formulovány – zavedení nových 
přerozdělovacích kritérií, snížení počtu velikostních kategorií obcí, posílení rozpočtů malých obcí, zařazení spotřebních a ekolo-
gických daní do systému sdílených daní a kompenzování propadů reformy veřejných financí do rozpočtu obcí a měst. Většina 
svazových požadavků se v novele zákona odrazila. Druhým ostře sledovaným zákonem byla novela zákona o dani z nemovitostí, 
kde se podařilo zabránit zrušení této daně ze zemědělských pozemků. Jako každý rok se Finanční komise podílela také na přípra-
vě programu kongresu starostů i finanční konference a posuzovala návrh rozpočtu Svazu na nadcházející rok.   
Předseda Ing. Ivan Černý, člen zastupitelstva Úval

Komise cestovního ruchu se věnovala zejména Koncepci státní politiky cestovního ruchu, kterou přijala vláda. Byla tak splněna 
jedna z podmínek pro čerpání peněz z evropských strukturálních fondů pro Českou republiku. Komise vyzdvihla několik zásad 
pro podporu cestovního ruchu z pohledu obcí, např. spolupráci obcí, měst a místních podnikatelů nebo  propojení informačních 
systémů cestovního ruchu, a to místních, regionálních i celorepublikových. Domácí cestovní ruch a jeho propagace by zároveň 
neměly být opomíjeny ve prospěch zahraniční reprezentace České republiky. V absenci legislativy upravující a podporující rozvoj 
cestovního ruchu spatřuje komise příčinu možných budoucích problémů, dodnes chybí ucelený právní rámec rozvoje a fungová-
ní cestovního ruchu. Komise podpořila projekt „Multimediální mapa“, která má umožňovat obcím na internetu sebeprezentaci, 
mj. pro účely domácího cestovního ruchu. 
Předseda Zdeněk Zerzáň, zastupitel města Šumperk

Komise pro informační systémy měst a obcí se zabývala problematikou informačních systémů k agendám sociálních služeb a 
hmotné nouze řešených v gesci ministerstva práce a sociálních věcí, sjednocením údajů evidovaných v registru adres a nekompa-
tibilitou různých spisových služeb. Věnovala se také problematice oznámení podle zákona o střetu zájmů v elektronické podobě 
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na obcích aj. Významným tématem roku bylo zavádění projektu Czech POINT do praxe, včetně testování pilotního provozu ve 
vybraných městech. Komise opakovaně připomínkovala návrh zákona o e-Governmentu, s jehož zněním není stále úplně spoko-
jena. Podařilo se alespoň zabránit plánu ministerstva vnitra zrušit možnost vést zjednodušenou evidenci spisové služby v malých 
obcích. Komise rovněž spolupracovala na výměně zkušeností a příkladů dobré praxe formou účasti na odborných akcích, jako 
jsou např. konference Internet ve státní správě a samosprávě v Hradci Králové, Městský rok informatiky, soutěž Zlatý erb nebo 
Egovernment – The Best 2007. Ve spolupráci s kraji se zabývala také využitím fondů Evropské unie, především v rámci příprav 
Integrovaného operačního programu a jeho priority 2.1 Zavádění ICT v územní veřejné správě. Ke všem diskutovaným tématům 
jsou pravidelně zváni odpovědní pracovníci ministerstev.
Předseda Mgr. Hynek Steska, náměstek primátorky Zlína

Komise pro zahraniční spolupráci projednávala podporu demokratického vývoje na místní úrovni v Bělorusku, kde se Svaz 
již od roku 2006 aktivně angažuje. Členové komise monitorovali průběh projektů se zaměřením na Bělorusko realizovaných v 
letech 2006 a 2007, kterými byly Podpora samosprávné demokracie v Bělorusku a Podpora demokratického rozvoje měst a obcí 
v Bělorusku. Schválili návrh dlouhodobého projektu Podpora spolupráce měst České republiky a Běloruska, jež bude realizován v 
příštích dvou letech. Podpora komise však také směřuje na další země jihovýchodní a východní Evropy, které procházejí transfor-
mačním procesem. Svaz přitom spolupracuje se svou dceřinou společností MEPCO. 
Pokračovat v aktivitách transformační pomoci Bělorusku hodlá komise i v novém roce. Krom toho se bude snažit i nadále ovlivňo-
vat legislativu Evropské unie ve prospěch českých samospráv a monitorovat využívání strukturálních fondů.
Předseda Ing. Jiří Bytel, starosta Velké Hleďsebe

Komise pro zdravotně postižené občany zasedala opět společně se Sociální komisí. V této  oblasti byl rok 2007 skutečně 
přelomový. V účinnost vstoupil jak nový zákon o sociálních službách, tak i zákon o pomoci v hmotné nouzi. Obě komise se proto z 
počátku roku zabývaly především aplikačními i výkladovými problémy a přidělováním státních dotací poskytovatelům sociálních 
služeb. V průběhu roku pak reagovaly na záměr ministerstva vytvořit novou síť státních úřadů pro zaměstnanost a sociální správu. 
O tomto tématu diskutovali i s ministrem Nečasem. Po zvážení všech pro a proti však členové komisí zatím záměr ministerstva 
nepodpořili. Byli informováni také o vzniku nové Agentury pro odstraňování sociálního vyloučení v romských lokalitách, o mož-
nosti vyplácení sociálních dávek formou poukázek a seznámili se s tím, jak funguje pražský nízkoprahový klub. Za aktivního při-
spění zástupců komisí byla v Praze uspořádána mezinárodní konference na téma dlouhodobé péče, jejíž součástí byly i návštěvy 
konkrétních zařízení. Své delegáty vyslaly komise také na některé zahraniční akce. Všude bylo potvrzeno, že stále více pozornosti 
bude třeba věnovat sociálním službám pro seniory. 
Předseda Komise pro zdravotně postižené občany Jaromír Jech, zastupitel města Říčany
Předsedkyně Sociální komise Ing. Radka Soukupová, zastupitelka Prahy 11

Komise životního prostředí v roce 2007 výrazně obměnila svoji členskou základnu. Přijala několik velmi významných stanovi-
sek k chystaným legislativním i nelegislativním opatřením. Odmítla zavedení zálohového systému na PET-lahve, dala podněty k 
novelizaci zákona o odpadech v oblastí zpětného odběru elektrozařízení, poskytla náměty pro zpracování velké novely zákona o 
vodách. Zamýšlela se rovněž nad tím, jak omezit odcizování kovového majetku obcí a měst a upozorňovala na potřebu strategie 
odkanalizování obcí pod 2000 ekvivalentních obyvatel. V závěru roku stanovila prioritu zpracovat strategii rozvoje nakládání s 
komunálními odpady dle reálných možností obcí a měst, jelikož splnění Plánu odpadového hospodářství ČR v oblasti nakládání s 
komunálními odpady je nerealizovatelné. 
Předseda Pavel Novák, místostarosta Nymburku

Legislativní komise nejvíce svého času věnovala tzv. protikorupční novele zákona o obcích a návrhu nového herního zákona. 
Oba návrhy se velice dotýkají obcí a měst, se Svazem však byly konzultovány nedostatečně. I to byl důvod, proč komise návrhy 
razantně zamítla. Novela zákona o obcích byla kritizována zejména pro zavádění nadměrné administrativní zátěže při hospoda-
ření s majetkem obce. Nový herní zákon bral obcím možnost regulovat provozování výherních automatů, zejména pak hracích 
terminálů, na které většina heren přechází. Své vyjádření dala komise také k návrhu malé novely stavebního zákona. Tento návrh 
jednoznačně podpořila.
Předseda Mgr. František Lukl, starosta Kyjova

Majetková komise pokračovala v tlaku na řešení problematiky církevních restitucí. Obrátila se na novou vládu několika dopisy 
a jednala i v Parlamentu ČR. Výsledkem bylo uspořádání úspěšného veřejného slyšení v Senátu a následně podání ústavní stíž-
nosti zaštítěné podpisy 22 senátorů a senátorek. Stížnost byla zaslána Ústavnímu soudu 10. května 2007 a je pravděpodobné, že 
o ní bude rozhodnuto do konce roku 2008. Výsledkem snah komise o řešení problému církevních restitucí je i v nedávné době 
představený věcný záměr zákona o nápravě některých majetkových křivd způsobených církvím a náboženským společnostem v 
době nesvobody a o narovnání vztahu mezi státem a církvemi a náboženskými společnostmi. Ministr kultury i kardinál Miloslav 
Vlk ocenili snahu Svazu jako iniciátora řešení problému. Členy Majetkové komise a představitele Svazu nyní čeká přesvědčování 
jednotlivých poslanců a následně senátorů. Budou-li úspěšní, problém táhnoucí se od roku 1989 bude vyřešen od 1. ledna 2009. 
Předsednictví komise se v roce 2007 vzdala Olga Zámostná, která stála u jejího zrodu a na její vlastní činnosti má lví podíl. 
Předsedkyně Hana Tesařová, náměstkyně primátora Olomouce

Regionální komise po komunálních volbách dlouho bojovala s doplněním své členské základny. Ta se podařila doplnit až ve 
druhém pololetí roku a byl tak vytvořen předpoklad pro další aktivní zapojení do svazové práce. Zatím jedno uskutečněné jedná-
ní mělo pochopitelně spíše informativní charakter. Noví členové byli seznámeni s činností monitorovacích výborů a pracovních 
skupin, ve kterých jsou dlouholetí zástupci komise zapojeni. Jednalo se zejména o otázky spojené s přípravou programových 
dokumentů pro období 2007-2013 a čerpání dotací pomocí finančních mechanismů Norska – EHP. 
Předseda PaedDr. Václav Hartman, zastupitel Jilemnice
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Školská komise se v prvním pololetí věnovala především novele školského zákona a dlouhodobému záměru vzdělávání a roz-
voje vzdělávací soustavy ČR. Stranou její pozornosti nezůstávala ani problematika financování státní informační politiky ve vzdě-
lávání, koncepce státní politiky pro oblast dětí a mládeže na období 2007 – 2013, prohlášení vlády o propouštění učitelů a řada 
dalších. Spolu se zainteresovanými řediteli škol řešila problematiku malotřídek, jednala se zástupci ministerstva školství i s Českou 
školní inspekcí. Ve druhém pololetí připomínkovala návrh úpravy neinvestičních výdajů ve vzájemných platbách mezi obcemi a 
zabývala se výší státního příspěvku na žáka. Seznámila se s řadou projektů. Nejvíce času ale věnovala novele rozpočtového určení 
daní pro oblast školství. 
Předsedkyně PhDr. Marcela Štiková, předsedkyně výboru pro výchovu a vzdělávání MČ Praha 15

Pracovní skupina obcí II se snažila rozvíjet aktivity, které se týkaly navýšení příspěvku na výkon státní správy pro obce 
II. a I. typu a dorovnání daňových příjmů obcí s počtem obyvatel v rozmezí 2 – 16 tisíc, které byly dle novely rozpočtového určení 
daní hozeny do „daňové žumpy“. Ve věci navýšení finančních prostředků na výkon státní správy byla vyvolána jednání s odpověd-
nými pracovníky ministerstev vnitra a financí, písemně byly osloveny Rozpočtový výbor a Výbor pro veřejnou správu Poslanecké 
sněmovny, Výbor pro veřejnou správu Senátu i jednotliví poslanci a senátoři. Členové pracovní skupiny předložili svoje požadav-
ky také na výjezdním zasedání poslaneckého Rozpočtového výboru v Plzni. Na základě připomínek senátorů byla dopracována 
i ústavní stížnost, jejímž cílem je vyrovnat míru dotace na výkon přenesené působnosti mezi obcemi II. a III. typu. Na základě 
všech uvedených intervencí bylo nakonec pro obce II dosaženo navýšení příspěvku na rok 2008 o 50 mil. korun. Ve věci novely 
zákona o rozpočtovém určení daní upozorňovali zástupci pracovní skupiny na nespravedlivost systému už na X. Sněmu Svazu, na 
finanční konferenci a na Fóru Hospodářských novin, které se tomuto tématu věnovalo. Navržený model rozpočtového určení daní 
se sice změnit nepodařilo, ale na základě požadavků Svazu byla alespoň zajištěna účast zástupců obcí II. typu v pracovní skupině 
ministerstva financí, která se bude připravovat legislativní úpravu tohoto zákona, jež by měl platit od roku 2009.   
Předseda Ing. Miroslav Uchytil, starosta Chlumce nad Cidlinou

Pracovní skupina obcí III se stejně jako pracovní skupina obcí II nejvíce zabývala výší příspěvku státu na výkon přenesené 
působnosti. V této souvislosti připomínkovala Metodiku stanovení plánovaných nákladů na výkon veřejné správy a projednávala 
novelu zákona o správních poplatcích, která by problém nedostatečného financování přeneseného výkonu mohla částečně řešit. 
Rozsáhlé diskuse byly vedeny nad otázkou vzniku Národního úřadu pro zaměstnanost a sociální správu, jednoznačné stanovisko 
k této problematice však přijato nebylo. Pracovní skupina se věnovala i připravované novele živnostenského zákona a novele 
zákona na ochranu zvířat proti týrání. Vyjádřila protest proti tomu, aby obce zajišťovaly ochranu zvířat na svůj vlastní náklad. 
Předsedkyně Helena Langšádlová, místostarostka Černošic

Pracovní skupina pro financování sociálních služeb, která vznikla z podnětu X. Sněmu Svazu v roce 2007, upozorňovala na 
kritický nedostatek finančních prostředků, jež bude nutné vynakládat na sociální služby v souvislosti s novým zákonem o sociál-
ních službách. Doporučila proto Předsednictvu Svazu iniciovat na toto téma jednání s ministrem práce a sociálních věcí s cílem 
zajistit v návrhu státního rozpočtu částku na dotace na sociální služby alespoň ve výši roku 2007. Obce podněcovala k tomu, aby 
vyčíslily ztrátu, která jim při uvádění nového zákona do praxe vznikne, a informovali o této situaci ministerstvo i příslušný kraj 
s upozorněním, že hrozí ukončení provozu některých zařízení sociálních služeb. Nově zřízená pracovní skupina si vytyčila své cíle 
do budoucna. Předně se pokusí zajistit srovnatelné podmínky v přístupu k financím pro obecní a krajská zařízení, vymezit přesná 
kritéria pro poskytování dotací a prosadit zavedení povinnosti přispívat na občany, kteří nemají trvalé bydliště v místě zřizovatele 
zařízení.
Předseda Ing. Jiří Němec, starosta Třebechovic pod Orebem

Pracovní skupina pro problematiku sociálního začleňování, na jejíž práci se podílí jak starostové, tak i zástupci neziskových 
organizací Člověk v tísni, DROM Brno a Forint a dále pak pracovníci ministerstva práce a sociálních věcí a Rady vlády pro otázky 
romské komunity se v tomto roce zaměřila na uspořádání tří konferencí na téma Terénní sociální práce – pomoc vaší obci. Konfe-
rence se konaly na podzim v Karlových Varech, Hradci Králové a v Havířově. Jejich cílem bylo předat zástupcům samosprávy, pra-
covníkům odborů sociálních věcí, ale i terénním sociálním pracovníkům pokud možno ucelenou informaci o možných způsobech 
práce obce při řešení celé škály problémů souvisejících se sociálním vyloučením, a to především pomocí příkladů dobré praxe. 
Z diskusních příspěvků vyplynula řada významných podnětů, které bude pracovní skupina projednávat s kompetentními minis-
terstvy v roce 2008. Ukázalo se, že při stávajícím systému sociální podpory bude nejtěžším úkolem motivovat cílové skupiny 
k řešení svých problémů. Pracovní skupina se věnovala také vzdělávání lidí pracujících v sociální oblasti. Jednala s Asociací vzdě-
lavatelů v sociální práci, která by obci v případě potřeby měla poradit, kde hledat profesionála s požadovaným odborným vzdělá-
ním či jak zajistit vzdělávání jejím stávajícím zaměstnancům. Koncem roku se seznámila s projektem Úřadu vlády ČR zřídit Agen-
turu pro odstraňování sociálního vyloučení v romských lokalitách. 
Předsedkyně Ing. Ivana Červinková, starostka Kostelce nad Orlicí

Pracovní skupina pro strukturální politiku se zaměřila na přípravu programového období 2007-2013. Její členové se účastnili 
řady jednání na regionální, ministerské, vládní, ale i evropské úrovni. Pracovní skupina se velkou měrou snažila podílet na tvorbě 
manuálu pro zpracovatele integrovaných plánů rozvoje měst, který přesto nebyl do konce roku 2007 dokončen. Po velkých bojích 
bylo dosaženo alespoň zvýhodnění integrovaných plánů rozvoje měst v tématických operačních programech 10 % bonifikací, 
které schválila vláda ČR. S různou měrou úspěšnosti se také v jednotlivých krajích podařilo začlenit problematiku měst a obcí do 
regionálních operačních programů. I když způsob, jakým budou moci města a obce čerpat prostředky v rámci nového programo-
vého období, nelze považovat za zcela uspokojivý, bez cíleného úsilí zástupců Svazu by byly podmínky ještě méně výhodné.  
Předseda Ing. Petr Osvald, člen zastupitelstva města Plzně
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Komora měst začala intenzivně pracovat především v polovině roku, kdy bylo nutné neprodleně projednat podněty k připravo-
vané novele zákona o rozpočtovém určení daní. Podílela se na tvorbě svazového stanoviska, které bylo nakonec tlumočeno na 
finanční konferenci. Zajištění odpovídajících rozpočtových příjmů bude ostatně stěžejním tématem jednání všech komor i v roce 
následujícím. Dalšími tématy jednání Komory měst byly zejména integrované plány rozvoje měst a otázka národních úřadů pro 
zaměstnanost a sociální správu. Po podrobném projednávání této problematiky s ministrem Nečasem se většina měst přikláněla 
k názoru síť zmiňovaných úřadů nezřizovat, i když finální rozhodnutí zatím nepadlo. Komora měst se dále věnovala novele staveb-
ního zákona a novému hernímu zákonu, který rozčeřil hladinu zejména ve větších městech. Města dala jasně najevo, že nemohou 
být stranou ani povolování výherní terminálů. V průběhu celého roku se bedlivě připravovala na možnost čerpání finančních 
prostředků z evropských fondů. 
Předsedkyně Mgr. Daniela Pastorková (Vernerová), starostka Bělé pod Bezdězem

Komora obcí se scházela v předvečer zasedání Rady Svazu, předsednictvo Komory zasedalo v pravidelných měsíčních interva-
lech. Její členové bojovali především za posílení finančních příjmů malých obcí, což se promítlo ve schválené novele rozpočtové-
ho určení daní. Zapojili se také do diskuse o budoucnosti venkova, kde stěžejní problematikou byla příprava na nové programova-
cí období v operačním programu ministerstva zemědělství a v jednotlivých regionálních operačních programech. Dávali přitom 
velký důraz na navýšení finančních prostředků v rámci jednotlivých os pro územní samosprávy. Komora obcí se vyjadřovala 
pochopitelně i k navrhovaným legislativním změnám z oblasti sociální, životního prostředí, dopravy atd. Mimo jiné iniciovala 
podání návrhu na zrušení části právního předpisu, který blokuje nakládání s bývalým církevním majetkem, k Ústavnímu soudu. 
Zástupci Komory obcí byli jako vždy zapojeni do přípravy a hodnocení soutěže Vesnice roku, vyměňovali si zkušenosti se svými 
slovenskými kolegy a předně obhajovali zájmy obcí v různých pracovních skupinách, z nichž nejvýznamnější byla asi pracovní 
skupina pro veřejné finance – poradní orgán ministra financí. Komora měla své zastoupení i v Konzultativním orgánu Evropské 
unie pro oblast hospodářskou a sociální a v Kongresu místních a regionálních orgánů Rady Evropy.  
Předseda Josef Bezdíček, starosta Čermné nad Orlicí

Komora statutárních měst projednávala průřezově všechna témata, kterými se zabýval Svaz, pochopitelně se zvýšeným důra-
zem na požadavky a potřeby velkých měst. I pro tuto komoru bylo ale stěžejním tématem rozpočtové určení daní - zástupci 
statutárních měst se razantně postavili proti jakémukoli snižování příjmů obcí i měst. Důrazně odmítli také připravovanou nove-
lu zákona o obcích, která zaváděla do praxe nadbytečná administrativní opatření. Stanovisko statutárních měst dále sehrálo 
významnou roli při projednávání návrhu herního zákona z dílny ministerstva financí, který byl pro obce a města nastaven velice 
nevýhodně. Ministerstvo financí nakonec upustilo od jeho projednávání s tím, že bude předložen jiný návrh herního zákona. Za 
pozitivní výsledek činnosti komory lze považovat i řešení neuspokojivého stavu při vydávání obecně závazných vyhlášek, které 
byly v mnoha případech pozastavovány dozorovým orgánem. Právě vzájemná komunikace mezi komorou a ministerstvem vnitra 
vedla k výraznému zlepšení v této oblasti a k navazující úzké spolupráci. 
Stranou jednání komory nezůstaly ani živnostenský zákon, zákon o veřejných zakázkách, zákon o obecní policii a další.    
Předseda Ing. Zbyněk Stanjura, primátor statutárního města Opavy 

Činnost Výboru městských částí a obvodů statutárních měst 
a hl. m. Prahy v roce 2007

Výbor si v roce 2007 zvolil svého předsedu i předsednictvo a po jisté odmlce se opět aktivně zapojil do svazové práce. Delegoval 
své zástupce do odborných komisí Předsednictva Svazu, vypracoval si svůj jednací řád i stanovy. Členové Výboru se účastnili 
X. Sněmu Svazu, který vyhověl jejich požadavkům a změnil postavení Výboru v rámci svazové struktury. Předsednictvo Výboru 
se na svých zasedáních věnovalo také aktuálním tématům jako např. vztahu městské a státní policie, postavení zaměstnanců ve 
veřejné správě, výherním hracím automatům, financování městských obvodů a městských částí atd. V závěru roku Výbor čelil 
ataku některých statutárních měst, které v rámci reformy veřejné správy s cílem uspořit finanční prostředky navrhovaly městské 
části a obvody ve statutárních městech vyjma Prahy zrušit. Na svém prosincovém jednání proto členové Výboru přijali usnesení, 
ve kterém vyjádřili ostrý nesouhlas s podaným návrhem. Konstatovali, že by se jednalo o likvidaci osmnácti let trvající decent-
ralizace velkých městských celků a o vzdálení veřejné správy obyvatelům těchto měst. Zrušení městských částí by navíc žádné 
výraznější úspory nepřineslo. 
Předseda Jiří Brodský, starosta městské části Ústí nad Labem-Severní Terasa


